
je padel pod nemškimi streli že leta 1942, 
ker je bi l med ustanovitel ji OF na na
šem področju in ker je dajal zdravniško 
pomoč prvim partizanom. Moti je umrla 
v taborišču. Ostal je sam z brati in vse 
hudo je skušal pozabit i v gorah. Kmalu 
je postal član LD Zabukovica in je v 
družbi starejših planincev, kot je bil 
Ocvirk Drago, našel svoj drugi dom. Kot 
eden najstarejših se je zadnjič poklonil 
enemu najmlajših. 
Gotovo se je tedaj tov. Ocvirk spo
minjal trenutkov, ki jih je sam preživel 
pod Planjavo. Hedvika, Stanko in on so 
se odpravi li na Korošico in naprej na 
Kamniško sedlo. Zajelo jih je neurje. 66 
let star se je prebil na Kamniško sedlo, 
poiskal pomoč, vendar planinski tova
rišici Hedviki ni bilo več pomoči. N je
gova požrtvovalnost je rešila samo pri
jatelja Stankota. Hedvika Vasle je 27. 7. 
1959 umrla pod Planjavo. 
V Zabukovici je odprl čevljarsko delav
nico. »Tam je nam, knapovskim druži
nam, vestno in pridno popravl ja l in 
dela l dragoceno obutev« je dejal tov. 
Kovač v poslovilnem govoru na grobu. 
Kladivo mu je pelo svojo trdo pesem od 
jutra do mraka. Našel pa je čas, da je 
sodeloval v Sokolu, bil je dober član te
lovadne vrste, med prvimi sokoli v kraju. 
Ob nedeljah pa je od mladih dni za
hajal v gore. 
Prišla je okupacija, knapi so postali par
tizani in rabili so obutev. Bil je izdan 
in je nekaj časa preživel v nemških za
porih. Srečno se je rešil in zopet je pelo 
kladivo za gošarje, svobodi naproti. Za 
zasluge ga je družba odlikovala z mi::
dal jo zaslug za narod in redom dela s 
srebrnim vencem. 
Leta 1950 je prišlo do ustanovitve pla
ninskega društva, izpolni la se je dolgo
letna želja tov. Ocvirka in mnogih dru
gih. Bi l je med ustanovitelji društva. 
če listamo po kroniki društva, skorajda 
ni strani, da se ne bi imenoval tov. 
Ocvirk. Sodeloval je pri načrtih za kočo 
pod Gozdnikom in na Homu, leta 1961 
ie postal podpredsednik in praproščak 
društva in ostal do prerane smrti. 
Tov. Ocvirk je bil prvi, ki je zamahnil 
s krampom na Homu. Z delom se ni 
prenehalo, dokler dom ni bil postavljen. 
Tov. Kovač je ob grobu dejal: »Nikoli 
ne bom pozabil sonca v tvojih očeh, ko 
smo ti ob otvoritvi doma prikrivali na
pisno ploščo s tvojim imenom. A ko si 
to dojel, je planilo iz tebe: »Fantje, je 
to mogoče, je to resnica, da doživljam 
dan, ko bom na gori stopil v dom, ki 
sicer nosi moje ime, pa v čast vsem 
vam, moji bratje, sestre, planinci!« 
Nekoč je tov. Orel dejal: »Rezultati dela 
v PD Zabukovici so rezultati planinskih 

fanatikov«. Tov. Ocvirk je bil no čelu 
teh planinskih fanatikov in kažipot nam 
mlajšim. 
Njegovo pril jubl jenost je pokazala ude
ležba na grobu. Mnogi, ki so z njim za
hajali v gore, niso mogli ver jeti, da tov. 
Ocvirka ni več. Med njimi so bili pla
ninski tovariši, ki so ob n·\egovi 73-letnici 
skupaj obiskali Triglav, p aninci, ki so z 
njim prekrižarili Savinjske, Julijske Alpe, 
na častni straži so sta li člani PD Zalec 
in Zabukovica, 
Na zadnji poti so ga pospremili _pre1_
stovniki družbenopolitičnih organ1zacq, 
društev in krajev, v imenu PZS prof. Tine 
Orel. Franc Ježovnik 

OBCNI ZBOR JAMARSKE ZVEZE SLOVENIJE 

Občni zbor Jomorske zveze Slovenije je bil 13. 
junija v Preboldu v Savinjski dolini. Jamarski 
klub Crni galeb, eden od najbolj delovnih čla
nov Jamarske zveze, je organizacijo tega pre
gleda dvaletneso delo odlično pripravil. Kot je 
to že običaj, Ie bilo v dopoldonskem času naj
prej zborovanje slovenskih jamarjev in razisko
valcev krosa. 
V predavanjih je bil l)O?on pre8Ied znoWnost! 
osamljenega krosa Savin1ske doline, znqčdnostl 
zaledja jame Pekel, zgodovino jamarskih raz• 
iskav v Savinjski dolini in pregled najbolj po• 
membnih dosežkov jamarjev iz Prebo lda. Sledil 
je prikaz značilnih jamskih polžev v Posavskih 
gubah, primer krasu podobnega sveto v okolici 
Ljubljane in novosti a razmnoževanju človeške 
ribice. Prikazano je bilo obrobo vrvi pri raz
ličnih tehnikah spuščanja, razvoj kotostro jam
skih objektov, prikaz enego od nočinov merjenja 
velikih jamskih objektov, prizadevanja a zaščiti 
jam in krasa, prikaz Bezgečeve jame v Pirešici, 
poročilo o mladinskem jamarskem taboru v 
Slivju in E>rispevek hrvaških jamarjev o razisko
vanIu Ljub,leve špilje. 
S tem smo dobili dokaj dober pregled značilnosti 
osamelega krosa in jamarske de1avnosti v ob
močju Savinjske doline. 
Popoldne je bil redni očni zbor Jamarske zveze 
Slovenije. Razprava, ki je sledila poroči lom pred• 
sednika, blagajnika in nadzornega odbora, je 
pokazala nekatere pomonjkljivosti programske 
zasnove revije Noše jame. Nekateri člani so 
izjavili, da je nivo revije za navadnega jamarja 
previsok. V nadaljevanju smo bili seznanjeni s 
problematiko kadrov in njihovega izobraževanja, 
s finančnimi težavami, jih mora premagovati ta 
dejavnost, da si najde »mesto pod soncemc itd. 
V nastajanju je jamarska reševalna služba, ki 
postoja posebno važna zaradi naraščanja obi
skov v jamoh. 
Navezali smo že stike z GRS in pri tej organi• 
zaciji nošli dober zg led. Posebej sta se v pre
teklih letih izkozali potopljaška in minerska sek
cija, posebej slednja je razvilo nekatere nove 
raziskovalne tehnike. 
No občnem zboru je bil sprejet obnovljeni pra
vilnik, ki daje raziskovalnemu delu v bodočnosti 
tudi narodnoobrambno vsebino in zavezuje člane 
zveze k poglobljenemu in aktivnemu sodelo
vanju. 
Za dosedanje delo so bilo podeljena zlata in 
srebrna odličja - častne značke Jamarske zveze 
Slovenije in posebna priznonjo. Izvoljen je bil 
novi predsednik dr. Boris Sket. Na prvi seji no
vega upravnega adboro sto bila izvoljena za 
podpredsednika dr. France Osole in Tone Ve
denik. Tajnik JZS bo v naslednji mandatni dobi 
mgr. Dušan Novok. 
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